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Toplantı : TOBB Medikal Meclisi Toplantısı  

Tarih      : 05.12.2024  14:00 – 17.30 

 

Gündem: 

Açılış Konuşmaları 

1- DMO / Kamu Hastaneleri Satın Alma Süreçleri 

2- GS1 Türkiye Değerlendirme ve Paylaşımları 

3- TOBBUYUM Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi Bilgilendirme 

 

MASSİAD Katılımcı : C.Sadrettin DİA,  Filiz GÜNDÜZ  

 

DMO Genel Müdürü Şinasi Candan,  

Genel Müdür Yrd., Dr. Mehmet Koca,  

V no.lu Satın Alma Da. Baş., Turan Öz, 

 IV no.lu Da. Baş. Gökçe Kaptan, 

 II no.lu Da. Baş. Ali Anıl Boz,  

KHGM Genel Müdür Tedarik Planlama, Stok ve Lojistik Yönetimi Da. Baş. Osman Bahçekapılı, 

TOBB yetkilileri,  

Tümdef Yönetim Kurulu 

STK Başkanları  

Meclis üyesi firmalar katılım sağladı.  

 

GÜNDEM 1. Maddesi DMO / Kamu Hastaneleri Satın Alma Süreçleri 

 

DMO / KHGM satın alma süreçlerinde yaşanan idari, teknik, operasyonel sorunlar raporlarımız  sonra 

yetkililere iletilmek üzere Başkanımız C.Sadrettin DAİ (DMO süreçleri raporu), Üyemiz Tümdef 

Yönetim Kurulu üyesi  V.Cengiz Balçık (KHGM Süreçleri raporu) tarafında  madde madde okundu.  

 

DMO Genel Müdürü Şinasi Candan; 

 

- 2025  yılında ürün bazlı DİNAMİK ALIM YÖNTEMİni geliştireceklerin çalışmaların bitmek 

üzere olduğunu, 

- Ucuz ürün alımın bir kriter olmadığını, Sağlık Bakanlığınca uygun olana  ürünleri almaya 

çalıştıklarını, 

- Sağlık çalışanının ihtiyaç duyduğu, kullanmak istediği ürünleri almayı amaçladıklarını, 

- Digitalleşmeye önem verdiklerini 

- Tek ürünlerle ilgili tedarikçileri artırmaya çalıştıklarını,  

- Teklif gelmeyen ürünler için çözüm üretmeye çalıştıklarını, 

- Alımlarda yerli ürün alımını artırmak istediklerini, 
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- Alıma Esas Fiyat değerlendirmesinde alınmış, alınamamış ihale fiyatlarının da dikkate alındığı 

bir algoritma ile belirlendiğini, 

- TİTCK ve Gelirler İdaresi Müdürlüğü ile e- faturaların UTS kodu ile düzenlenmesi yönün de 

çalışma yapıldığını, Buradan sorgulama yapılarak da  gerçek fiyatları görebileceğini,  

- Katalog girişlerini hızlandıracaklarını, hangi grupların kataloğa girmesi gerektiği yönünde 

çalışma yaptıklarını, haksız rekabet olmaması adına hepsini bir değerlendirip start vereceklerini 

-  Yerli üreticiye destek olunacağını, 

 

dile getirerek, sunulan rapordaki konuları ayrı ayrı çalışacakları  ve toplantıların konu bazlı olarak 

parça parça yapılmasını önerdi .   

 

 

KHGM Genel Müdür Tedarik Planlama, Stok ve Lojistik Yönetimi Da. Baş. Osman Bahçekapılı; 

 

1- Haftada üç gün Salı-Çarşamba-Perşembe günlerini firmalar görüşme randevusu olarak 

ayırdıklarını, görüşmek isteyen firmaların randevu talebi durumunda çoğunlukla da kendisi 

görüşme yaptığını, 

2- %90 iş yükünün numune değerlendirmek olduğunu,  

3- Numune değerlendirmelerinin  sadece şartname uygunluğu açısından yapıldığını, 

4- Bu değerlendirmenin akademik kadro tarafından yapıldığını,  

5- Numunelerin Ankara İl Sağlık Müdürlüğüne gönderdiklerini, orada kontrol edildiğini, 

6-  Numuneyi inceleyen komisyonların Akademik kadrodan oluştuğunu, 

7- Bazı ürünleri sarfı çok olan şehirlere göndererek hastalar üzerinde de denendiğini, 

8- Olumsuz olan sonuç bildirimlerini komisyon üyelerinin isimlerini kapatarak, şartnamenin 

hangi maddesine uymadığını da yazarak  firmalar gönderdiklerini, itiraz eden bazı 

firmaların sonuçlarının itiraz sonuçlarının olumlu çıkabildiğini, 

9- Ürün kaydında bu kontrollerin devam edeceğini,  

10- Numune değerlendirmelerini  her ürün için sırayla yapacaklarını,  

11- Temmuz 2023 ayından  itibaren bu kontrollere başladıklarını, 50.000 üründen 30.000’nini  

değerlendirdiklerini 20.000 adet kaldığını, incelenen ürünün tekrar incelenmeyeceğini, 

12- Temmuz 2023 ayında başladıkları kontrollerden %70’nin olumlu %30’nun olumsuz 

sonuçlandığını, 

13- İncelenerek sisteme dahil edilen ürünlerden şu ana kadar sahadan olumsuz dönüş 

alınmadığı,  

14- Şartname talep-görüşlerinin %60’ının kabul edildiğini, 

15-   Değerlendirme komisyonunda 81 ilden akademik kadrodan hocalar olduğunu, tam gün 

çalıştıklarını, 10 komisyon üyesi imzası ile onay aldıklarını, 

16- Soru-cevap ve görüşler için bir portal hazırladıklarını yakın zamanda açılacağını, 

17- Uygunsuzlukları 15 gün içinde değerlendirmeye çalıştıklarını, 
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18-  Sisteme teslimatların girilmesi için 45+20 güne uyulması konusunda sahayı uyardıklarını, 

bazı kişilere soruşturma açıldığını, 

19- Yakın zamanda teslimatların kargo takip numarası üzerinden takip edilmesini 

sağlayacaklarını, (tanıdık, hastane yani bir dükkan vs gibi yerlere malzeme 

bırakılmamasını) 

20- Komisyonların red ettiği ürünler için firmaların bağımsız Laboratuvarlara test yaptırarak 

sonuçlarını kendilerine ulaştırabileceğini, 

21- Başvurular ve uygulamalar ile ilgili Yönerge hazırladıklarını imzaya gönderdiklerini, 

22- Yeni ürün şartname talebi için başvuru takvimi oluşturacaklarını,  

23- Numune adetlerini ürünün özelliğine göre belirlediklerini, 

24- Bazı hastanelerin tek kullanımlık ürünleri tekrar tekrar kullandığı ve sonra uygunsuzluk 

bildirdiği durumlarda firmaların yaşadıkları mağduriyet dile getirildiğinde, konunun daha 

çok Sağlık Bakanlığı Denetim Hizmetleri olduğunu, 

 

dile getirdi.  

 

V no.lu Satın Alma Da. Baş., Turan Öz,  

 

1- Kit karşılığı cihaların Kataloğa geçirilmesi talebine karşı, konunun Sağlık Bakanlığını 

ilgilendirdiğini, 

2- UTS dışı malzemelerin sisteme alınması talebine karşı, Sağlı Market Sisteminin UTS ye 

bağlı kurgulandığını,  

3- İhale adet  ve fiyatlarının firmalara açık olması talebine karşı, rekabet olan ürünlerin 

açıklanmasında sorun olmadığını lakin diğer ürünlerde sonraki ihalelerde teklif fiyatları 

açısından olumsuzluk yaşandığını, ileride olabileceğini, 

4- Minimum sipariş adeti için çalışma yapıldığını, (sistemin uygulanması konusunu Osman 

beye hatırlattı.) 

5- Ankara ve İzmir’in de İstanbul gibi bölgelere ayrılması için çalışma yapıldığını, (sistemin 

uygulanması konusunu Osman beye hatırlattı.) 

6- Mücbir sebep kriterlerinin belli olduğunu, 

7- Bir ürün DMO dışı hastaneler tarafından alınabiliyorsa kataloğa almayacaklarını 

8- Tek grup ürünler için pazarlık usulü alım veya kataloğa kaydırma olabileceğini, 

9- Katalog ürünlerinde ürüne göre farklı fiyat çalışması yapıldığı, 

10- Katalog ürünlerinde firmalara  fiyat inceleme talebi imkanı verildiğini, 

11-  Katalog ürünlerinde Yabancı birim fiyatlı ürünlere zam verilebildiğini, 

12- Çalışan sayısına, kapasite büyüklüğüne vs firma değerlendirmesi yapılacağını, firmalara 

sertifika verileceğini,  göre firmaların ihaleye giriş kapasitelerinin belirleneceğine, (bu 

konuda çalışma devam ettiğinden kriterleri ve uygulaması konusunda  net bilgi henüz yok) 

 

dile getirdi. 
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GÜNDEM 2. GS1 Türkiye Değerlendirme ve Paylaşımları 

GS1 Sisteminin en yaygın uygulama aracı barkod teknolojileridir. Barkod teknolojileri sayesinde, GS1 

Sistemi, tedarik zinciri üzerinde ticarete konu olan herhangi bir unsurun (ürün, üretim yeri, depo, 

koli,taşıma birimleri, dokümanlar vb) tekil olarak tanımlanmasını, zincir üzerinde hareket halinde olan 

tanımlı ürün, palet ve konteyner üzerinden veri toplanmasını ve toplanan verinin ticari ortaklarla 

paylaşılmasını sağlayan standartlar bütünüdür. 

Zaman kısıtlı olması nedeniyle çalışmaları hakkında çok fazla bilgi aktarılamadı. İlgilenenler aşağıdaki 

linkten inceleyebilir.  

 

https://gs1tr.org/ 

 

 

GÜNDEM 3. TOBBUYUM Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi Bilgilendirme 

 

TOBBUYUM Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi ,TOBB’un girişimleri ile iş dünyası ve 

vatandaşlarımızın uyuşmazlıklarının sürdürülebilir çözümlere ulaşmasına yardımcı olmakta, 

Arabuluculuk ve uyuşmazlık çözüm hizmetlerinde, ulusal ve uluslararası düzeyde sürdürülebilir 

çözümlerle sonuçlanmasında öncü ve rehber olmayı amaçlamaktadır.   

 

Sektör tarafında firmalar – hastaneler arasındaki konularda da hizmet vermektedir. Çoğu zamanda 

Uyuşmazlıklar arabulucuya mahkemeye gitmeden  müzakere aşamasında sonuçlandırılıyor ve bu oran   

%90’lar da. Ve müzakere aşamasında anlaşma imzalanıyor, ileride olabilecekler konularda bu 

anlaşmaya ilave ediliyor ve hukuki olarak geçerli oluyor. Bir anlaşma sağlanamazsa ücret alınmıyor.  

 

Zaman kısıtlı olması nedeniyle çalışmaları hakkında çok fazla bilgi aktarılamadı. İlgilenenler için 

iletişim bilgileri aşağıdadır. 

 

https://tobbuyum.com.tr/ 

 

Dr. Onur Yüksel 

Onur.yuksel@tobbuyum.com.tr 

0533 6363 56 68 

 

 

Saygılarımla.  

Filiz Gündüz; 10.12.2024 

https://gs1tr.org/
https://tobbuyum.com.tr/
mailto:Onur.yuksel@tobbuyum.com.tr

